

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : **JAWAB LISAN**
DARIPADA : **PUAN HAJAH SITI ZAILAH BINTI MOHD**
YUSOFF [RANTAU PANJANG]
TARIKH : **15 JULAI 2019 (ISNIN)**

SOALAN NO. 18:

Puan Hajah Siti Zailah binti Mohd Yusoff [Rantau Panjang] minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan apakah langkah persediaan Malaysia yang bakal mencapai status Negara Tua menjelang tahun 2030 khususnya dalam aspek pengurusan warga emas yang memenuhi kriteria patuh Syariah.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Berdasarkan kepada data unjuran penduduk oleh Jabatan Perangkaan Malaysia, negara kita akan mencapai status negara tua pada tahun 2030 dengan jumlah warga emas seramai 5.80 juta orang atau 15.3 peratus daripada jumlah penduduk.

Sebagai persediaan ke arah menghadapi negara mencapai status negara tua, Kerajaan telah mengambil langkah awal dengan menggubal Dasar Warga Tua sejak tahun 1995. Dasar tersebut telah disemak semula dan dipinda pada tahun 2011 selaras dengan perubahan demografi, keperluan semasa dan cabaran masa hadapan. Di samping itu, Dasar dan Pelan Tindakan Warga Emas Negara (PTWEN) juga telah digubal dan dilaksanakan bagi tempoh sepuluh tahun iaitu dari tahun 2011 hingga tahun 2020. Kementerian juga sedang dalam proses menyemak semula PTWEN tersebut bagi menambah baik perancangan program/aktiviti serta pelaporan dan pemantauan PTWEN agar kekal relevan dalam menghadapi isu dan cabaran penuaan.

Selain itu, cadangan bagi mewujudkan satu perundangan khas warga emas akan dilaksanakan melalui Kajian Kandungan, Pendekatan dan Skop bagi Pewujudan Satu Akta Khusus untuk Warga Emas di Malaysia yang dijangka akan selesai pada bulan Ogos 2020. Antara hasil yang dijangka daripada kajian ini adalah satu draf rang undang-undang warga emas yang akan memfokuskan kepada perlindungan hak asasi dan kesejahteraan warga emas. Memandangkan pelaksanaan akta ini kelak akan memberi impak kepada rakyat termasuk agensi Kerajaan yang akan menguatkuasakannya, beberapa sesi konsultasi akan diadakan bersama pemegang taruh yang terdiri daripada Kerajaan Persekutuan dan Negeri, pihak berkuasa tempatan, pihak swasta, ahli akademik, pertubuhan bukan Kerajaan dan juga komuniti.

Kementerian juga sedang melaksanakan Kajian Diagnostik bagi Membentuk Model Penjagaan Warga Emas Jangka Masa Panjang yang Bersepadu dan Mampan di Malaysia yang dijangka akan selesai pada

SOALAN NO. 18

bulan Ogos 2020. Hasil yang dijangkakan adalah pembentukan model pembiayaan serta model penjagaan yang bersepadu serta pelan tindakan pelaksanaan penjagaan jangka masa panjang. Kajian ini akan mengambil kira keperluan jagaan kesihatan dan sosial di institusi serta di komuniti.

Selain daripada mengadakan kajian bagi menyediakan *baseline* untuk tujuan perancangan jangka panjang, Kementerian melalui kolaborasi dengan Kementerian Hal Ehwal Ekonomi (KHEE) dan *United Nations Development Programme* (UNDP), akan melaksanakan projek daerah mesra warga emas atau dengan izin *age-friendly city* melalui projek rintis di Taiping, Perak. Projek rintis selama dua tahun ini (2019–2020) akan dijalankan berdasarkan panduan *age-friendly city* daripada *World Health Organisation* (WHO). Satu kerangka kerja bagi pewujudan daerah mesra warga emas ini akan dihasilkan yang mana boleh digunapakai oleh pihak berkuasa tempatan lain kelak.

Di peringkat ASEAN pula, Kementerian selaku wakil *Senior Officials Meeting on Social Welfare and Development* sedang menerajui penyediaan satu pelan tindakan serantau bagi melaksanakan *Kuala Lumpur Declaration on Ageing: Empowering Older Persons in ASEAN*. Deklarasi ini telah dicadangkan oleh Malaysia selaku Pengerusi ASEAN dan dipersetujui oleh Sidang Kemuncak Pemimpin ASEAN pada bulan November 2015 di Kuala Lumpur.

Antara inisiatif lain yang sedang dilaksanakan juga termasuk Program Khidmat Bantu Rumah (*Home Help*), Pusat Aktiviti Warga Emas (PAWE) dan Program Intergenerasi untuk menggalakkan penjagaan berasaskan komuniti, pembelajaran sepanjang hayat dalam kalangan warga emas, pemberian Bantuan Orang Tua (BOT) sebanyak RM350 sebulan seorang kepada yang layak serta perlepasan cukai kepada anak-anak untuk penjagaan dan rawatan perubatan ibu dan bapa.

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian yakin bahawa pelaksanaan PTWEN dan segala inisiatif yang dinyatakan sebelum ini merupakan satu bentuk rancangan rapi dalam merencana peningkatan kualiti hidup warga emas dan juga usaha

SOALAN NO. 18

Kerajaan untuk menjadikan Malaysia sebagai negara mesra warga emas. Semua inisiatif ini juga telah dirancang dan dilaksanakan dengan mengambil kira lima prinsip yang terdapat dalam Maqasid Syariah iaitu menjaga agama, menjaga nyawa, menjaga akal, menjaga harta dan menjaga keturunan. Ini secara langsung memastikan bahawa pengurusan warga emas kini dan masa akan datang telah memenuhi kriteria patuh Syariah.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : PUAN HAJAH NATRAH BINTI ISMAIL
[SEKIJANG]
TARIKH : 15 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN NO. 19

Minta **MENTERI PENDIDIKAN** menyatakan: -

- a. apakah langkah-langkah drastik yang akan diambil oleh pihak Kementerian untuk memastikan guru-guru dalam bidang Bahasa Inggeris mencukupi di sekolah rendah mahupun sekolah menengah di seluruh negara ; dan
- b. adakah pihak Kementerian akan mengambil langkah-langkah tertentu untuk meningkatkan kualiti pendidikan Bahasa Inggeris terhadap pelajar sekolah.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

- a. Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) sentiasa memastikan guru Bahasa Inggeris mencukupi di sekolah rendah dan sekolah menengah mencukupi dengan melaksanakan pengisian guru dari masa ke masa daripada kalangan graduan pendidikan lepasan Institut Pendidikan Guru Malaysia (IPGM) dan Universiti Awam (UA) tertakluk kepada kekosongan jawatan dan keperluan opsyen mata pelajaran. Urusan pengambilan dibuat melalui Pihak Berkuasa Melantik iaitu Suruhanjaya Perkhidmatan Pelajaran (SPP) dijalankan sepanjang tahun.

Sebagai penyelesaian segera dalam menangani kekurangan guru Bahasa Inggeris, pihak KPM turut membuat pengambilan guru interim daripada pasaran terbuka. Untuk makluman, urusan pengambilan guru secara interim bagi sekolah rendah sedang dilaksanakan untuk diambil pada bulan September 2019 melibatkan pengambilan seramai 2,968 calon guru interim pelbagai opsyen termasuk opsyen Bahasa Inggeris.

Bagi calon guru interim yang tidak mempunyai ikhtisas pendidikan, KPM menyediakan Program Diploma Pascasiswazah Pendidikan (PDPP) secara Kursus Dalam Cuti (KDC) untuk ditempatkan di sekolah menengah. Bagi menjamin kualiti guru, hanya calon guru interim yang berjaya menamatkan KDC dan melepasi tapisan SPP akan dilantik sebagai guru di KPM.

Selain itu, mengambil kira kepentingan pendidikan kepada murid-murid di sekolah, KPM turut membuat pengambilan guru ganti bagi menggantikan guru yang cuti bersalin, berkursus dan sebagainya.

- b. Berkaitan dengan kualiti pendidikan bahasa Inggeris, KPM telah dan sedang melaksanakan pelbagai usaha bagi meningkatkan kualiti bahasa Inggeris dalam kalangan murid sekolah. Melalui usaha sama KPM dan *Cambridge English* (2016-2020), pelbagai perubahan secara sistematik dilaksanakan terhadap pendidikan bahasa

NO. SOALAN: 19

Inggeris. Antara usaha yang dilaksanakan melibatkan penjajaran kurikulum Bahasa Inggeris, pentaksiran, latihan guru dan bahan sumber dijajarkan kepada piawaian antarabangsa *Common European Framework of Reference for Languages* (CEFR). Usaha sama ini adalah berdasarkan Pelan Pembangunan Pendidikan Bahasa Inggeris yang dikenali sebagai *The Roadmap for English Language Education in Malaysia 2015–2025*. Pelan ini memperincikan perubahan dalam pendidikan Bahasa Inggeris pada peringkat prasekolah sehingga universiti termasuk pendidikan guru.

Di samping itu, pelbagai program telah dilaksanakan oleh KPM bagi meningkatkan pendidikan bahasa Inggeris, antaranya ialah:

1. Program *Fulbright English Teaching Assistant* (ETA) - program ini dilaksanakan di 100 buah sekolah luar bandar selama tiga (3) tahun bermula tahun 2018 hingga 2020 dengan penempatan *Fulbright Scholars* dari universiti di Amerika Syarikat sebagai pembantu guru. Sukarelawan ETA ini berperanan membantu guru melaksanakan pelbagai aktiviti pembelajaran Bahasa Inggeris di dalam dan di luar kelas.
2. Program Peningkatan Kemahiran Bahasa Inggeris Sekolah (PPKBIS) – program ini bertujuan untuk meningkatkan pencapaian bahasa Inggeris di sekolah *hotspot*, iaitu sekolah yang mempunyai peratus kelulusan Bahasa Inggeris di bawah 77% peringkat Sijil Pelajaran Malaysia. (SPM). Program melibatkan pengajaran Bahasa Inggeris melalui pendekatan pemulihan.
3. *Highly Immersive Programme* (HIP) merupakan satu inisiatif untuk meluaskan penggunaan Bahasa Inggeris dalam kalangan murid serta mewujudkan persekitaran yang menyokong penggunaan BI termasuk aktiviti dalam kelas, luar kelas, kelas tambahan dan program *Outreach*.

Sekian, terima kasih.